



- 首页
- 期刊介绍
- 基本信息
- 编委会
- 编辑团队
- 期刊荣誉
- 收录一览
- 征稿简则
- 作者中心
- 编辑中心
- 订阅指南
- 联系我们
- English

吉首大学学报：社会科学版 » 2010, Vol. 31 » Issue (3): 59-62 DOI:

法学研究 [最新目录](#) | [下期目录](#) | [过刊浏览](#) | [高级检索](#)

[« Previous Articles](#) | [Next Articles »»](#)

论我国新破产法中人民法院定位的缺失及完善

(湖南商务职业技术学院, 湖南 长沙 410205)

Deficiency and Perfection: on the Position of the People's Court in the Latest Law of Bankruptcy in China

(Hunan Vocational College of Commerce, Changsha, Hunan 410205, China)

- 摘要
- 参考文献
- 相关文章

全文: [PDF \(395 KB\)](#) [HTML \(1 KB\)](#) 输出: [BibTeX](#) | [EndNote \(RIS\)](#) [背景资料](#)

摘要 新破产法虽然摆脱了行政之手,却赋予了法院过多的权力,导致法院在与管理人、债权人会议的关系上发生错位。基于破产程序非诉讼法律属性的原理,人民法院不宜在破产程序中居主导地位,而应是中立、独立的裁判者、监督者。我国可考虑建立政府破产管理专门机构、管理人协会来理顺法院与管理人之间的关系;通过明确债权人会议对于管理人的选任权、赋予债权人会议对于管理人报酬以及费用等事项的决定权,来理顺法院与债权人会议之间的关系。

关键词: 新破产法 法院定位 缺失及完善

Abstract: The latest law of bankruptcy authorizes too much power to the court instead of administration, which has brought an improper relationship between the court and the administrator and the creditors' meeting. Under the principle of the non-litigation of the procedures for bankruptcy, the people's court is not a leader but a neutral and independent arbitrator or supervisor during the procedures for bankruptcy. Thus it is advisable that the government appoint a special unit or an administrators association to balance the court and the administrators. It is also practical to clarify the right of decision of creditors' meeting in assigning and paying the administrators in order to achieve a kind of harmony between the court and the creditors' meeting.

Key words: the latest law of bankruptcy the position of court deficiency and perfection

作者简介: 邓艳君 (1969-), 女, 湖南益阳人, 中南大学民商法硕士研究生, 湖南商务职业技术学院副教授。

引用本文:

邓艳君. 论我国新破产法中人民法院定位的缺失及完善[J]. 吉首大学学报: 社会科学版, 2010, 31(3): 59-62.

DENG Yan-Jun. Deficiency and Perfection: on the Position of the People's Court in the Latest Law of Bankruptcy in China[J]. Journal of Jishou University (Social Sciences), 2010, 31(3): 59-62.

- [1] 刘清波. 破产法新论[M]. 台湾: 东华书局, 1984.
- [2] 陈荣宗. 破产法[M]. 台湾: 三民书局, 1991.
- [3] 沈贵明. 管理人与法院、债权人会议关系分析——以对管理人的监督为基点[EB/OL]. <http://www.sls.org.cn>.
- [4] 李绍荣. 西方经济学最优解概念新思考——纳什均衡、帕累托最优与一般均衡三大最优解透视[J]. 经济动态, 2000(9).

没有找到本文相关文献

服务

- ▶ [把本文推荐给朋友](#)
- ▶ [加入我的书架](#)
- ▶ [加入引用管理器](#)
- ▶ [E-mail Alert](#)
- ▶ [RSS](#)

作者相关文章

- ▶ [邓艳君](#)

版权所有 © 2012《吉首大学学报（社会科学版）》编辑部
通讯地址：湖南省吉首市人民南路120号《吉首大学学报》编辑部 邮编：416000
电话传真：0743-8563684 E-mail: jsdxxb@qq.com 办公QQ: 44134225
本系统由北京玛格泰克科技发展有限公司设计开发 技术支持: support@magtech.com.cn